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Nr.14804/30.05.2023 
 
 
                                                                  PROCES – VERBAL 
 
      Încheiat astăzi, 30 mai 2023, în cadrul şedinţei extraordinare a Consiliului local al oraşului 
Ianca, organizată și desfășurată cu prezența fizică a consilierilor locali la sediul autorității 
deliberative. La şedinţă participă 14 consilieri locali din cei 17 existenţi în funcţie, lipsind 
motivat consilierii locali Mirela Cazacu, Dănuț Pisică și Relu-Alin Vlad. De asemenea, 
participă de drept domnul secretar general Alexandru Sterian, care redactează totodată şi 
procesul verbal al şedinţei, lipsind motivat domnul primar Fănel George Chiriţă.  
      Dat fiind caracterul extraordinar al ședinței de astăzi, nu a mai fost aplicată procedura 
prevăzută de Legea nr.52/2003 și de Normele metodologice aprobate prin H.G.nr.831/2022, 
privind transparenţa decizională în administraţia publică. 
      Potrivit prevederilor art.123 alin.(1) din O.U.G.nr.57/2019 privind Codul administrativ, 
respectiv ale art.1-alin.(2) din H.C.L.nr.96/2020 pentru aprobarea Regulamentului de 
organizare şi funcţionare a Consiliului local al oraşului Ianca, la ședința din 25.05.2023 
domnul consilier local George Priceputu a fost ales președinte de ședință pentru această 
lună, astfel că a preluat și conducerea ședinței de astăzi. 
      Ordinea de zi propusă prin Dispoziţia primarului nr.501/26.05.2023, transmisă în format 
letric consilierilor locali sub semnătură de primire prin Convocatorul nr.14735/26.05.2023, sub 
confirmare de primire în aplicația WhatsApp și prin poșta electronică, publicată pe pagina 
proprie de internet şi afişată la sediul instituției, a fost supusă la vot și aprobată în unanimitate. 
      În continuare, președintele de ședință a invitat la dezbateri asupra Proiectului de hotărâre 
nr.46, unicul de pe ordinea de zi a ședinței, privind încheierea unui protocol de colaborare, 
precum și delegarea dreptului de depunere a cererii de finanțare, în vederea implementării și 
monitorizării proiectului «Microbuze electrice pentru un viitor sustenabil al învățământului din 
județul Brăila», finanțat prin Planul Național de Redresare și Reziliență (P.N.R.R.) în România 
- Linia de finanțare Investiția 10 - «Dezvoltarea rețelei de școli și achiziționarea de microbuze 
verzi», către Unitatea Administrativ Teritorială Județul Brăila-prin Consiliul Județean Brăila, l-
a care s-a emis avizul favorabil de către comisia de specialitate nr.3 din cadrul consiliului 
local, înregistrându-se următoarele luări de cuvânt:  
      -Dl.Ionel Manole: O să am o întrebare către final pentru domnul Teiș Gheorghe din cadrul 
compartimentului pentru proiecte cu finanțare nerambursabilă, care a întocmit de altfel și 
raportul de specialitate pentru acest proiect de hotărâre. Văd în adresa Consiliului Județean 
Brăila că termenul până la care s-a solicitat hotărârea consiliului local de astăzi, precum și 
celelalte documente, a fost 29.05.2023. De asemenea, în aceeași adresă se arată  că în cazul 
în care în localitatea noastră nu există în acest moment o stație de încărcare funcțională, sau 
chiar dacă s-a semnat vreun contract pentru acest obiectiv din alte surse de finanțare, să se 
prevadă în hotărâre angajamentul unității administrativ teritoriale de a amplasa o stație de 
încărcare până la data de 31.12.2024. Și acum întrebarea: de ce Consiliul Județean se referă 
la data de 29.05.2023, adică la ziua de ieri, iar proiectul de hotărâre a fost adus astăzi? 
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      -Dl.Gheorghe Teiș: Am discutat despre acest aspect cu directorul de programe din cadrul 
Consiliului Județean și am solicitat o zi-două întârziere în transmiterea acestor documente, 
cu motivațiile de rigoare în privința convocării consiliului local, solicitare acceptată, cu 
precizarea că termenul limită este 6 iunie 2023, fiind și această mini-vacanță, timp în care vor 
adopta și ei o hotărâre în același scop, pe baza hotărârilor din teritoriu. Așadar, nu este târziu 
dacă publicăm astăzi documentele precizate în adresă. 
      -Dl.Ionel Manole: La care stație de încărcare se face referire, la cele votate anul trecut în 
luna aprilie, sau trebuie o altă stație de încărcare a microbuzelor în acest proiect? 
      -Dl.Gheorghe Teiș: Chiar dacă se vor realiza stațiile de încărcare votate anul trecut, în 
cadrul celuilalt proiect, cu siguranță se va realiza o stație de încărcare specială pentru cele 3 
microbuze școlare propuse în acest nou proiect. 
      -Dl.Ionel Manole: Aceste microbuze vor fi repartizate pe licee de la început, sau vor fi tot 
ale primăriei și la nevoie le vor da conform solicitărilor?  
      -Dl.Gheorghe Teiș: Consiliul Județean Brăila ne-a sugerat doar un număr de 3 microbuze 
școlare în acest proiect, după care rămâne la latitudinea Consiliului Local și a Primăriei cum 
vor fi dirijate, dar cred că ar fi bine să fie repartizate liceelor în funcție de numărul de elevi din 
fiecare unitate de învățământ. Oricum, le mai avem și pe cele vechi, vor veni și celelalte 4 
autobuze din proiectul aflat acum în implementare/derulare, deci vom acoperi suficient 
necesarul de transport pentru elevi și vor fi și suficiente stații de încărcare. 
      -Dl.Secretar: O precizare doar: termenul limită de depunere a documentelor este 
13.06.2023, am vorbit despre asta cu domnul secretar al județului, care oricum ar fi acceptat 
și data de 06.06.2023 pentru adoptarea hotărârii de astăzi.  
      Acestea au fost intervențiile pe marginea Proiectului de hotărâre nr.46, singurul de altfel 
de pe ordinea de zi cum am precizat anterior, fiind apoi supus la vot și aprobat în unanimitate, 
după care președintele de ședință a declarat închise lucrările şedinţei extraordinare a 
Consiliului local al oraşului Ianca de astăzi, 30 mai 2023, drept pentru care s-a întocmit 
prezentul proces verbal în 2 (două) exemplare. 
 
 
PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                                                          SECRETAR  GENERAL,  
 
 
     George PRICEPUTU                                                                   Alexandru  STERIAN 
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                                                                    PROCES – VERBAL 
 
      Încheiat astăzi, 25 mai 2023, în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului local al oraşului Ianca, organizată 
și desfășurată la sediul autorității deliberative, cu prezența fizică a consilierilor locali. La şedinţă au participat 
în final toți cei 17 consilieri locali existenţi în funcţie, cu precizarea că domnul Radian Stănculescu a venit pe 
parcursul ședinței, iar domnul Vlad Relu-Alin a participat prin intermediul mijloacelor electronice, fiind într-o 
unitate spitalicească. De asemenea, participă de drept domnul primar Fănel George Chiriță, precum și 
domnul secretar general Alexandru Sterian-care redactează totodată şi procesul verbal al şedinţei. 
      Potrivit prevederilor art.7 din Legea nr.52/2003 privind transparenţa decizională în administraţia publică, 
proiectele de hotărâri, referatele de aprobare ale primarului și celelalte materiale aferente au fost transmise 
din timp consilierilor locali, sub confirmare de primire în format electronic (prin e-mail și în aplicația www. 
whatsapp), precum și pe suport de hârtie la ședințele pe comisii din data de 23.05.2023, fiind publicate și în 
Monitorul Oficial Local, la care nu au fost solicitări din partea societăţii civile pentru organizarea vreunei 
dezbateri publice pe marginea acestor proiecte de hotărâri.  
      În conformitate cu prevederile art.138 alin.(15) din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare, procesul verbal al şedinţei consiliului local din data de 27.04.2023 a 
fost transmis din timp consilierilor locali prin aplicația www.whatsapp și prin poșta electronică, precum și în 
format letric la ședințele pe comisii din data de 23.05.2023, pentru a lua cunoștință de conținutul acestuia, la 
care au fost următoarele intervenții: 
      -Dl.Rădel Alexe: Domnule secretar, în acest proces verbal ați făcut referire la dialogul dintre viceprimar 
și un cetățean al orașului Ianca, iar acea discuție a degenerat în jigniri din partea domnului viceprimar, care 
de altfel a și părăsit ședința înainte de a fi declarată închisă. Acum dați-mi voie să vă adresez o întrebare: ce 
măsuri s-au luat cu privire la aceste abateri, la acest aspect? 
      -Dl.Secretar: Dacă întrebarea îmi este adresată, atunci trebuie să vă spun că nu am niciun drept să iau 
măsuri împotriva unui consilier local. Sancțiunile disciplinare sunt aplicate de consiliul local, în niciun caz de 
secretar. Eu nu fac decât să menționez în procesul verbal intervențiile dumneavoastră, dar ați văzut că evit 
să scriu acele intervenții care nu fac cinste acestui for democratic. Ați constat că am căutat tot timpul ca 
acest proces verbal să aibă o notă de seriozitate și decență. 
      -Dl.Rădel Alexe: Atunci, dacă-mi permiteți, așa vrea să vă citesc din O.U.G.nr.57/2019 privind Codul 
administrativ, despre obligațiile aleșilor locali, la art.220, unde se arată că: „...aleşii locali sunt obligaţi să 
respecte Constituţia şi legile ţării, să se supună regulilor de curtoazie şi disciplină, să nu folosească 
în cuvântul lor sau în relaţiile cu cetăţenii expresii injurioase, ofensatoare ori calomnioase,  
precum și să respecte regulamentul de organizare şi funcţionare a consiliului local...” 
      De asemenea, la art.235 din aceeași Ordonanță unde se vorbește despre chemarea la ordine, iar aici 
aveți dreptate, se prevede că: „(1) Consilierii locali care încalcă în mod grav, chiar pentru prima dată, 
dispoziţiile regulamentului sunt chemaţi la ordine. (2) Chemarea la ordine se înscrie în procesul-
verbal de şedinţă. (3) Înainte de a fi chemat la ordine, consilierul local este invitat de către 
preşedintele de şedinţă să îşi retragă sau să explice cuvântul ori expresiile care au generat 
incidentul şi care ar atrage aplicarea sancţiunii.” 
      În fine, la art.221, se mai arată că: „Consilierii locali şi viceprimarii nu pot lipsi de la lucrările 
consiliului local, respectiv ale consiliului judeţean sau ale comisiilor de specialitate din care fac 
parte, cu excepţia situaţiilor prevăzute în regulamentul de organizare şi funcţionare.” 
      Acum, dacă-mi permiteți, aș dori ca domnul viceprimar să ne explice semnificația cuvântului smardoi, 
cuvânt exprimat în intervenția dumnealui la adresa unor cetățeni onorabili, printre care și câteva doamne și 
persoane în vârstă, pensionari, care au participat la ședința extraordinară din 15.03.2023 pentru a-și apăra 
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drepturile. Tocmai de aceea, în calitatea mea de consilier local, din respect pentru cetățenii care ne-au votat, 
îl invit pe domnul viceprimar să-și retragă cuvintele jignitoare, să-și ceară scuze public pentru 
comportamentul dumnealui și, totodată, cum ar fi normal, etic și moral, să-și dea demisia aici și acum din 
respect pentru cetățeni, cum spuneam. Vă reamintesc că tot dumnealui a declarat în ședința precedentă că 
nu este reprezentat și nici nu reprezintă cetățenii orașului Ianca. 
      -Dl.Mircea Mircescu: Asta e părerea dumneavoastră domnule consilier. La mine a fost strict la obiect 
pentru cele două persoane care au venit aici și au jicnit consilierii locali și pe domnul primar: anume, cea de 
la Brăila și cea care este prezentă și azi. Strict la cele două persoane m-am referit când am folosit cuvântul 
smardoi, care înseamnă și bătăuș, în rest nu am jicnit pe cei care au venit la ședință, tot respectul pentru 
ei, ne întâlnim pe stradă, stăm de vorbă, nu am absolut nimic, poate să vină la fiecare ședință. Și să vă mai 
spun ceva: dumneavoastră nu sunteți în măsură să-mi cereți demisia! 
      -Dl.Rădel Alexe: Ați vorbit la plural domnule viceprimar, nu v-ați referit doar la cele două persoane. 
      După aceste intervenții s-a supus la vot și s-a aprobat în unanimitate procesul verbal al ședinței 
consiliului local din data de 27 aprilie 2023. 
      În continuare, domnul secretar prezintă proiectul ordinii de zi propus prin Dispoziţia primarului nr.486/ 
15.05.2023, transmisă în format letric consilierilor locali sub semnătură de primire prin Convocatorul 
nr.14449/15.05.2023, sub confirmare de primire în aplicația www.whatsapp și prin poșta electronică, 
publicată pe pagina de internet a instituției şi afişată la sediul consiliului local, la care domnul primar a mai 
propus completarea cu încă un proiect de hotărâre, privind participarea U.A.T. Oraș Ianca la parteneriatul 
«Asociația Grupul de Acțiune Locală Terasa Brăilei», în vederea depunerii cererii de finanțare pentru sprijinul 
pregătitor în implementarea Strategiei de Dezvoltare Locală, prin accesarea Planului Național Strategic PAC 
2023-2027, astfel că ordinea de zi finală supusă la vot și aprobată în unanimitate este următoarea:    
      1.-Proiect de hotărâre nr.36 privind alegerea președintelui de ședință; 
      2.-Proiect de hotărâre nr.37 privind aderarea orașului Ianca la Grupul de Acţiune Locală «Terasa Brăilei»; 
      3.-Proiect de hotărâre nr.38 privind rectificarea bugetului orașului Ianca pe anul 2023; 
      4.-Proiect de hotărâre nr.39 privind aprobarea asocierii Orașului Ianca-prin Consiliul Local cu Județul 
Brăila-prin Consiliul Județean, pentru cofinanțarea și realizarea lucrărilor la obiectivul nou de investiții 
«Modernizare și reabilitare străzi în localitatea Plopu, U.A.T.Oraș Ianca, județul Brăila»; 
      5.-Proiect de hotărâre nr.40 privind actualizarea cuantumului cotizației oraşului Ianca la Societatea 
Naţională de Cruce Roșie - Filiala Judeţeană Brăila, începând cu anul 2023; 
      6.-Proiect de hotărâre nr.41 privind aprobarea finanțării proiectului sportiv „Fotbal la Ianca-Progres și 
performanță” al Clubului Sportiv Viitorul Ianca, depus în cadrul programului «Promovarea sportului de 
performanţă»; 
      7.-Proiect de hotărâre nr.42 privind darea în folosință gratuită pe termen limitat a unui teren din domeniul 
public al Orașului Ianca Ministerului Mediului, Apelor și Pădurilor, prin Agenția pentru Protecția Mediului 
Brăila, în vederea amplasării unei Stații de monitorizare a calității aerului BR6-de tip trafic; 
      8.-Proiect de hotărâre nr.43 privind închirierea pe durată determinată a unor terenuri din domeniul privat 
al Orașului Ianca, administrat de Consiliul Local, Societății Comerciale OMV Petrom S.A., în vederea 
efectuării lucrărilor de abandonare a unor obiective petroliere și de redare în circuitul agricol a terenurilor 
aferente acestora;   
      9.-Proiect de hotărâre nr.44 privind vânzarea unui teren din domeniul privat administrat de consiliul local, 
situat în orașul Ianca, str.Viilor nr.42, doamnei Feraru Mădălina - proprietara construcției edificate pe acest 
teren; 
      10.-Proiect de hotărâre nr.45 privind vânzarea unui teren din domeniul privat administrat de consiliul 
local, situat în orașul Ianca, str.Sărățeni nr.207, Întreprinderii Individuale Popescu Vasilică - proprietara 
construcției edificate pe acest teren; 
      11.-Proiect de hotărâre nr.46 privind aprobarea participării Orașului Ianca la parteneriatul «Asociația 
Grupul de Acțiune Locală Terasa Brăilei», în vederea depunerii cererii de finanțare pentru sprijinul pregătitor 
și a implementării Strategiei de Dezvoltare Locală, prin accesarea Planului Național Strategic 2023-2027; 
      12.-Diverse. 
      Potrivit prevederilor art.123 din O.U.G.nr.57/2019 privind Codul administrativ, respectiv ale art.1-alin.(2) 
din H.C.L.nr.96/2020 pentru aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare a Consiliului local al 
oraşului Ianca, domnul consilier local George Priceputu este ales președinte de ședință pentru luna mai, 
scop în care s-a adoptat Hotărârea nr.36 în unanimitate de voturi, inclusiv cu votul pentru al domnului 
consilier local Relu-Alin Vlad exprimat prin aplicația video whatsapp, iar din acest moment a preluat 
conducerea ședinței de astăzi care este înregistrată audio-video și transmisă pe canalul youtube. 
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      În continuare, se trece la dezbaterea proiectelor de hotărâri înscrise pe ordinea de zi, toate avizate 
favorabil de către comisiile de specialitate, după cum urmează: 
      Asupra Proiectului de hotărâre nr.37, au fost următoarele intervenții: 
      -Dna.Iuliana Doinița Bicoiu: La art.2 se prevede plata unei cotizații anuale de 1 euro/locuitor: ce se face 
cu acești bani, unde se duc practic acești bani? 
      -Dl.Primar: Sunt pentru funcționarea organizației respective, care are un personal care întocmește toate 
proiectele pentru localitățile care fac parte din asociere. 
       -Dl.Ionel Manole: Deci, 1 euro/locuitor, dar care număr de locuitori pentru că în ultima perioadă avem 5 
mii, 6 mii, 7 mii, etc. , până la urmă la ce număr de locuitori se referă această sumă? 
      -Dl.Primar: Se referă la numărul de locuitori comunicat oficial de Institutul Național de Statistică. 
       -Dl.Ionel Manole: Păi, îmi aduc aminte că în urmă cu vreo două ședințe un coleg al dumneavoastră a 
spus aici că acel număr de la I.N.S. este irelevant! Cum facem, la noi este irelevant și la dumneavoastră 
este relevant? 
      -Dl.Secretar: Care coleg a spus că este irelevant numărul de locuitori comunicat de I.N.S.? 
       -Dl.Ionel Manole: Domnul consilier local Ionel Moșescu, care în ședința din 27.03.2023 ne-a întrebat de 
unde am luat acel număr de 8 mii de locuitori? Îl rog totuși pe domnul primar să ne răspundă. 
      -Dl.Primar: Pentru ce să vă răspund domnule consilier, pentru ce-a spus un coleg altceva? Eu v-am 
răspuns la care număr de locuitori ne vom raporta când vom plăti cotizația. 
      După aceste intervenții s-a supus la vot Proiectul de hotărâre nr.37, fiind aprobat cu 9 voturi pentru și 7 
voturi abținere al consilierilor locali din grupul PNL + consilierul local independent.  
      La Proiectul de hotărâre nr.38 au fost reținute următoarele intervenții: 
      -Dna.Iuliana Doinița Bicoiu: Văd că în fiecare lună avem rectificare de buget: de ce nu angajăm și noi un 
contabil șef, un auditor, că de doi ani de zile tot plimbăm banii ăștia de colo-colo!? 
      -Dl.Primar: Doamnă, s-au mai organizat concursuri în anii din urmă și nu s-a prezentat nimeni, sau cei 
care s-au prezentat nu au luat concursul! 
       -Dl.Ionel Manole: Domnule președinte, vă rog să citiți proiectul de hotărâre pe articole, să votăm pe 
articole, să știm și noi de unde vin banii, unde se duc și ce se cumpără cu ei. 
      Într-adevăr, după această solicitare, dezbaterile și votul au avut loc pe articole, cu următoarele rezultate: 
      La art.1-alin.(1), lit.a) și b), nu au fost intervenții, fiind supuse pe rând la vot și aprobate în unanimitate. 
      La art.1-alin.(2), lit.a), au fost următoarele intervenții: 
      -Dna.Iuliana Doinița Bicoiu: Văd că ați alocat suma de 60 de mii lei pentru achiziționarea a două centrale 
termine la Casa de cultură: această sumă nu a fost prevăzută în proiectul de reabilitare a Casei de cultură? 
      -Dl.Primar: Nu, centralele termice nu au fost prevăzute în proiectul de reabilitare a Casei de cultură. 
      -Dna.Iuliana Doinița Bicoiu: Puteți să ne prezentați și nouă proiectul de reabilitare a Casei de cultură? 
      -Dl.Primar: Proiectul de reabilitare a Casei de cultură este publicat pe site-ul primăriei, este public, cu 
toată documentația tehnică. 
      După aceste intervenții s-a supus la vot lit.a) de la alin.(2) al art.1, fiind aprobată în unanimitate. 
      La lit.b), c) și d) de la alin.(2) al art.1 nu au mai fost intervenții, fiind supuse pe rând la vot și aprobate de 
asemenea în unanimitate, ca de altfel și hotărârea în ansamblul ei. 
      La Proiectele de hotărâri nr.39 și 40 nu au fost intervenții, fiind supuse pe rând la vot și aprobate tot așa, 
în unanimitate. 
      La Proiectul de hotărâre 41 au fost următoarele intervenții: 
      -Dl.Viorel Ciucașu: Cu privire la cererea de finanțare a proiectului sportiv, aș vrea să punctez câteva 
lucruri. Clubul Sportiv Viitorul Ianca și-a început activitatea în anul 2009 și are acum trei secții: fotbal, box și 
șah. O primă întrebare: dacă avem secție de box, de ce nu avem copiii de pe raza UAT Ianca legitimați la 
acest club și sunt legitimați la CSM Brăila?  
      -Dl.Primar: Într-adevăr, Clubul Sportiv Viitorul Ianca are și secție de box, vom face verificări să vedem 
ce se întâmplă cu această secție. 
      -Dl.Viorel Ciucașu: De ce spun asta, pentru că mulți dintre acești copii din orașul nostru și localitățile 
limitrofe au ajuns să fie campioni naționali și județeni și cred că nu e normal să fie legitimați la alte cluburi 
atâta timp cât noi avem această secție la Ianca. O a doua întrebare, cu referire la numărul de personal de 
31, dintre care 4 antrenori: dacă poate cineva să ne spună câți dintre aceștia sunt cu documente în regulă, 
pentru că eu știu doar unul dintre cei 4? 
      -Dl.Primar: Ne vom informa domnule consilier și vă vom da răspunsul în ședința următoare. 
      -Dl.Viorel Ciucașu: Domnule primar, trebuia să știți că de 5 ani echipa activează și nu știu cum încheiați 
contracte cu acești așa-ziși antrenori, inclusiv cu F.R.F., pentru a lua loc pe banca de rezerve? Deci ei nu 
au niciun statut, ca să nu mai spun că mulți dintre ei vin și pleacă așa, după cum vor unii! Nu mai spun de 
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directorul sportiv, care nu are pregătirea necesară cerută de performanță. De 5 ani de zile avem obiective, 
la începutul campionatului și la începutul play aut-lui sau play off-lui, după caz. Nu mai departe în vara anului 
trecut, obiectivul a fost clasarea în primele 4 echipe și nu s-a reușit acest obiectiv, după care s-a venit și s-
a spus primul loc în play-aut, dar nici acest obiectiv nu s-a atins! De 5 ani avem obiective, nu le realizăm, 
dar știm să cerem bani! 
      După aceste intervenții s-a supus la vot Proiectul de hotărâre nr.41, fiind aprobat cu 14 voturi pentru și 
2 voturi abținere ale domnilor Rădel Alexe și Ionel Manole. 
      La Proiectele de hotărâri nr.42, 43 și 44 nu au fost intervenții, fiind supuse pe rând la vot și aprobate în 
unanimitate, iar la Proiectul de hotărâre nr.45 au fost următoarele intervenții: 
      -Dl.Viorel Ciucașu: În acest proiect, la pag.10 din raportul de evaluare, se arată că: „...expertul 
evaluator nu a avut la dispoziţia alte documentele care să ateste dreptul de proprietate asupra 
proprietății imobiliare supusă evaluării. Evaluatorul declară că nu i-au fost puse la dispoziție 
documente în original pentru proprietatea evaluată. Având în vedere cele menționate mai sus, 
evaluatorul nu își asumă nici o responsabilitate privind descrierea situaţiei juridice sau a 
veridicității actelor de proprietate. Se presupune că actele de proprietate sunt valabile...” Deci, 
din cele relatate de evaluator, nu sunt conform legislației: acesta este punctul meu de vedere. Am vrut să 
punctez acest lucru, pentru că eu unul nu pot vota așa ceva în condițiile în care un evaluator declara astfel 
în documente. 
      -Dl.Secretar: Dumneavoastră credeți că evaluatorul s-a referit la construcțiile aflate în proprietatea Î.I. 
Popescu Vasilică? 
      -Dl.Viorel Ciucașu: Da, asta cred. 
      -Dl.Secretar: Am bănuit că la construcții vă referiți și de aceea v-am întrebat. Vă rog să mai citiți odată 
și o să vedeți că se vorbește de proprietatea evaluată, adică despre teren pentru că acesta face obiectul 
evaluării, nu construcțiile. Noi am trimis evaluatorului contractul de concesiune a terenului și dovada faptului 
că terenul este în domeniul privat al orașului Ianca, este înscris în inventarul acestor bunuri și în Cartea 
Funciară, unde sunt înscrise și construcțiile aflate în proprietatea Î.I. Popescu Vasilică. Nu avem dubii cu 
privire la teren, nu există niciun fel de probleme cu privire la regimul juridic al proprietății evaluate, mă 
surprinde acest lucru și cred că ați interpretat greșit ceea ce a spus evaluatorul. 
      -Dl.Viorel Ciucașu: Domnule secretar, eu am citit exact ceea ce a scris evaluatorul, nu am scris eu. 
      După aceste intervenții s-a supus la vot Proiectul de hotărâre nr.45, însă nu s-a întrunit numărul de voturi 
necesar adoptării, cvorumul înregistrat  fiind de 11 voturi pentru (fiind prezent acum și domnul Stănculescu 
Radian) și 6 voturi abținere ale consilierilor locali Rădel Alexe, Iuliana-Doinița Bicoiu, Daniel Buzea, Viorel 
Ciucaşu, Emilian Grozea și Ionel Manole, pentru adoptare fiind necesare 12 voturi pentru. 
      La Proiectul de hotărâre nr.46 nu au fost intervenții, fiind supus la vot și adoptat cu 13 voturi pentru și 4 
voturi abținere ale domnilor Rădel Alexe, Daniel Buzea, Emilian Grozea și Ionel Manole, devenind Hotărârea 
nr.45 ca urmare a neadoptării proiectului de hotărâre anterior. 
      S-a ajuns astfel la ultimul punct de pe ordinea de zi, Diverse, unde au fost reținute următoarele intervenții: 
      -Dl.Relu Alin Vlad: Am o rugăminte pentru domnul primar: în satul Plopu, unde s-a amenajat parcul, am 
înțeles că s-au amplasat camere de supraveghere dar nu este iluminat public, iar copiii ar dori să rămână 
până mai târziu acolo. Asta e rugămintea mea, să se amplaseze și lămpi de iluminat în acel parc, iar eu cer 
acum permisiunea să închid aplicația și să ies din ședință, fiind în această situație incomodă. 
       -Dl.Primar: Va urma, domnule consilier, în vara acestui an vor fi funcționale camerele de supraveghere 
(acum nu sunt încă în funcțiune) și iluminatul public. 
      -Dna.Iuliana Doinița Bicoiu: Luna trecută s-au indexat impozitele și taxele locale cu 13,8%, dar de salarii 
nu ați spus nimic că s-au mărit cu 10%! Nu trebuia să treacă prin consiliul local? 
       -Dl.Secretar: Odată cu aprobarea bugetului local pe anul în curs s-au aprobat și limitele salariale de 
bază ale personalului din aparatul propriu, în anexa nr.12 la H.C.L.nr.4/31.01.2023, cu alocarea sumelor 
necesare majorării cu 10% a salariilor, dar cu luna februarie 2023 și nu cu luna ianuarie cum a prevăzut 
acea Ordonanță. Apoi, pe baza hotărârii consiliului local, Legea salarizării nr.153/2017 dă dreptul primarilor 
să stabilească prin dispoziție salariile lunare finale ale salariaților din aparatul propriu. 
       -Dna.Iuliana Doinița Bicoiu: O altă problemă: un cetățean din satul Oprișenești, Cojocaru Anghel, a 
solicitat o adeverință cu activitatea sa în fosta Cooperativă Agricolă de Producție (CAP) Oprișenești pentru 
întocmirea dosarului de pensionare. Inițial nu i s-a eliberat acea adeverință, pentru că nu era arhiva, iar acum 
i s-a comunicat că nu se regăsește cu niciun an de activitate. Ce s-a întâmplat cu arhiva? 
       -Dl.Secretar: Da, cunosc cazul, mi l-a prezentat colega care se ocupă de arhivă. Noi am reprimit arhiva 
fostelor cooperative agricole de la DNA-Serviciul Teritorial Galați, în aceste zile se lucrează la ordonarea ei, 
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iar din verificările efectuate până la această dată s-a constatat că domnul Cojocaru Anghel nu figurează în 
aceste evidențe cu activitate la CAP Oprișenești și ca atare nu se poate elibera adeverința.  
      În anul 1991 s-au constituit comisiile de lichidare a patrimoniului care aveau obligația, printre altele, să 
predea arhiva cu activitatea membrilor cooperatori, inventariată, sigilată, numerotată, etc., însă nu toate 
comisiile s-au achitat de aceste obligații. Doar de la satul Plopu am preluat o arhivă cât de cât completă, 
inclusiv cu registrele centralizatoare ale fișelor individuale pe baza cărora ar fi trebuit emise adeverințele, iar 
de la celelalte cooperative am primit doar părți din aceste evidențe.  
      Noi am lucrat și lucrăm cu acest fond arhivistic, așa cum a fost predat-primit, nu este constituit de noi și 
nu avem nicio vină că anumite persoane nu se regăsesc în aceste evidențe primare. Să nu credeți că s-a 
pierdut o parte din arhivă atunci când a fost ridicată de DNA Galați, pentru că s-a încheiat un proces verbal 
de inventar, deci nu se regăsea nici dacă solicita adeverința anterior acelei situații.  
      Soluția în astfel de cazuri, pentru că sunt foarte multe persoane care nu s-au regăsit în acest fond 
arhivistic, este de a se adresa instanțelor de judecată pentru constituirea vechimii, cu martori care au lucrat 
împreună în aceeași perioadă. Da, este o situație foarte grea pentru acești oameni, iar asta din cauza acelor 
iresponsabili din comisiile de lichidare a patrimoniului. 
      -Dna.Iuliana Doinița Bicoiu: Este un om necăjit, care își așteaptă pensia de atâta timp, el nu o să meargă 
în instanță pentru că nu are această posibilitate! 
      -Dl.Rădel Alexe: Deci, să înțeleg că cei care au muncit nu se regăsesc în arhivă, iar pentru cei care nu 
au muncit s-au eliberat adeverințe cu sutele, asta-i Primăria Ianca! 
      -Dl.Viorel Ciucașu: Pentru domnul primar am câteva întrebări. Dacă aveți în vedere realizarea unei căi 
de acces în partea laterală a străzii Primăverii, cum se merge spre calea ferată, între spital și spatele străzii? 
      -Dl.Primar: Trebuie să vedem la fața locului, pentru că acolo sunt proprietari și drumuri de exploatare, 
iar pentru Planul Urbanistic General o luăm de la început cu avizele, după ce a stat 7 ani la Agenția de 
Mediu! 
      -Dl.Viorel Ciucașu: A doua întrebare: dacă ați putea să veniți în întâmpinarea celor care vor să facă 
mișcare la stadionul din oraș, după un orar, în anumite zile, pentru a alerga pe pista stadionului și să nu 
perturbăm activitatea echipei de fotbal? 
      -Dl.Primar: Persoanele interesate pot depune cereri la primărie, să precizeze ziua și intervalul orar, le 
analizăm și se va rezolva. 
      -Dl.Viorel Ciucașu: O altă problemă, dacă ne puteți spune de ce nu se ridică acel gunoi de lângă pubele, 
care nu poate fi pus în acestea din cauză că sunt pline mereu, iar câinii îl împrăștie peste tot? 
      -Dl.Primar: Să știți că situația nu este chiar așa, pentru că noi am făcut verificări și am constatat că de 
multe ori gunoiul nu este împins în tomberon, este lăsat în orificiul casetei, iar ceilalți cred că este plin și-l 
lasă pe jos! Am mai constatat, și chiar am aplicat amenzi în aceste cazuri, că unele persoane l-au lăsat direct 
lângă tomberon, chiar dacă acestea erau goale! 
      -Dl.Rădel Alexe: Ați constatat greșit domnule primar, pentru că acolo duc multe gunoaie, mai ales 
cartoane, agenții economici. Eu v-am mai zis că la agenții economici nu știu câte tomberoane s-au dus, 
pentru că eu nu le-am văzut! 
      -Dl.Primar: Asta e părerea dumneavoastră, domnule consilier... 
      -Dl.Ionel Manole: Sunt dator cu un răspuns domnului viceprimar legat de sala de sport de pe str.Sărățeni, 
la care vreau să-i amintesc că pe data de 12.07.2022 a fost votat un proiect de hotărâre prin care s-au alocat 
bani pentru construirea gardului de aluminiu și amenajarea curții interioare, unde eu am făcut observații 
spunând că: oare nu era mai utilă și necesară o sală de sport, apoi gardul și spațiile verzi? Așa că să nu 
spuneți că nu v-am spus de atunci! Legat de activitatea domnului viceprimar, până la ședința aceasta era 
dator să ne răspundă la o întrebare anterioară, anume câte oi din alte localități sunt pe pășunile din UAT 
Ianca și nu ni s-a răspuns! 
      -Dl.Mircea Mircescu: Vă răspund acum: sunt în jur de 500 de oi străine în satul Plopu.  
      -Dl.Ionel Manole: Și ce măsuri ați luat? 
      -Dl.Mircea Mircescu: Sunt cetățenii din satul dumneavoastră care au adus ciobanii din alte localități, iar 
aceștia au venit și cu oile lor, le-au declarat la primărie și plătesc taxa de pășunat.  
      -Dl.Rădel Alexe: Din partea cetățenilor, o întrebare despre programul rabla local: în ce stadiu se află și 
unde se pot depune cererile?  
      -Dl.Primar: Programul rabla local s-a blocat la Ministerul Mediului! 
      -Dl.Rădel Alexe: O altă problemă: cetățenii de pe str.Sărățeni reclamă traficul intens al mașinilor de mare 
tonaj, care circulă și cu viteză mare, nu se pot odihni noaptea din cauza lor, le-au fisurat pereții la locuințe și 
vor și ei să fie luate măsuri, gen limitatoare de viteză, etc. 
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      -Dl.Primar: Indicatoare de viteză sunt, nu limitatoare, însă drumul este județean și deocamdată nu s-a 
făcut recepția lucrărilor de modernizare. După ce se va face recepția, vom lua legătura cu Consiliul Județean 
 Brăila pentru întocmirea documentației necesare instalării limitatoarelor de viteză. 
      -Dl.Rădel Alexe: O altă întrebare: unde se pot depozita deșeurile inerte, gen moloz sau alte resturi de la 
lucrările de construcții?  
      -Dl.Primar: Din păcate depozitul de deșeuri inerte a fost închis de Garda de Mediu și căutăm alte soluții. 
      -Dl.Rădel Alexe: În ședința anterioară v-am adus la cunoștință posibilitatea eșalonării datoriilor la bugetul 
local și aș dori să știu dacă ați luat măsuri, dacă ați făcut vreun demers în acest sens pentru a ajuta cetățenii 
să-și plătească mai ușor datoriile? 
      -Dl.Roșca Stănel George, consilier biroul de impozite și taxe: Măsurile de eșalonare trebuie aprobate de 
Consiliul Local, iar noi le vom pune în aplicare, ca executiv. 
      -Dl.Rădel Alexe: Păi și cine trebuie să demareze această procedură?  
      -Dl.Roșca Stănel George: Și consilierii locali pot promova o astfel de procedură. 
      -Dl.Ionel Manole: Pentru domnul primar am câteva solicitări, dar mai înainte îi răspund eu colegului în 
privința deșeurilor inerte: în spatele stadionului de la Plopu s-a săpat o groapă imensă pentru împrumut de 
pământ și poate fi transformată în depozit de deșeuri inerte! În ședința comisiei am avut o solicitare pe 
această temă, nu am primit niciun răspuns până acum, nu știu dacă ați fost informat despre această solicitare 
de către președintele comisiei, dar cred că da, pentru că domnul Lupu este un om serios.  
      Revin totuși cu solicitarea de a realiza corespondența cu Agenția de Mediu referitoare la cele două gropi 
de împrumut, prima care a fost la stadionul Plopu, iar cealaltă în vecinătatea depozitului de compost, deci 
solicitarea primăriei și răspunsul dumnealor. Ne-ați spus că depozitul de deșeuri inerte a fost închis de Garda 
de Mediu, atunci ne puteți răspunde și ce se întâmplă cu molozul de acolo? 
      În altă ordine de idei: la Tîrlele Filiu s-a amenajat o parcare, felicitări, dar totuși nu i-a spus nimeni 
proiectantului că pe sub acea parcare trece conducta de alimentare cu apă potabilă, care oricând se poate 
sparge și se strică parcarea. 
      De asemenea, mai sunteți datori cu niște răspunsuri și anume: adresele adăposturilor situațiilor de 
urgență, pe care nu ni le-ați spus până acum, precum și inventarul cu dotările acestora, apoi răspunsul la 
întrebarea mea cu microbuzul școlar, pentru care știu că ați avut o solicitare și nu ați onorat-o, iar ultima este 
o propunere, o solicitare de a găsi o soluție pentru parcarea autocamioanelor de mare tonaj din Ianca, să nu 
mai fie parcate prin diferite locuri nepotrivite. 
      -Dl.Primar: Referitor la solicitarea de la ședința anterioară, vă rog să faceți dumneavoastră o sesizare la 
Garda de Mediu, iar molozul care este acolo va fi ridicat când se va termina lucrarea, acum este încă șantier 
în acea zonă. Referitor la parcarea de la Târlele Filiu, să știți că nu este singura parcare subtraversată de 
conducte, în Ianca sunt foarte multe astfel de parcări subtraversate de rețele edilitare. Credeți că în marile 
orașe rețelele de apă sunt doar pe spații verzi? La problemele ridicate în privința adăposturilor va răspunde 
domnul ing.Deacu Daniel, după ce va reveni de la cursurile pe situații de urgență, iar în privința microbuzului 
școlar nu se confirmă cele relatate de dumneavoastră. În fine, toți cei care doresc amenajarea unei parcării 
pentru camioane să depună cereri în acest sens, funcție de care vom amenaja o astfel de parcare, contra-
cost bineînțeles. 
      -Dl.Rădel Alexe: S-a împlinit un an și ceva de când s-au scos la licitație terenurile din fosta CAP: în ce 
situație se află acele terenuri, pentru că știu că s-a adjudecat licitația doar pentru un lot? Ce se întâmplă cu 
celelalte loturi, pe lângă faptul că mai sunt acolo 7-8 ha neconcesionate de 35 de ani, care înseamnă pagubă 
la bugetul local? De ce se țin pe loc acele loturi, pentru că un cetățean care deține un TIR s-a înscris la 
licitație și nu a câștigat nimeni, dar a rămas terenul vraiște acolo? 
      -Dl.Primar: Licitațiile trebuie făcute legal și nu este vina noastră că acel cetățean nu a câștigat licitația, 
iar în al doilea rând trebuie să avem solicitări pentru a organiza noi licitații în acea zonă. 
      -Dl.Rădel Alexe: Să înțeleg că nu a avut dosarul complet, sau s-a așteptat să se fure gardul de acolo? 
      -Dna.Iuliana Doinița Bicoiu: În luna aprilie am solicitat facturile de la gunoi și bonurile de cântar, dar nu 
am primit nimic. 
      -Dl.Primar: Răspunsurile la toate solicitările dumneavoastră și ale domnului Ionel Manole le veți primi în 
termenul legal. 
      -Dl.Rădel Alexe: Pentru domnul viceprimar, să-i spun că unele dintre realizări au început să se umfle, 
asta dacă vă uitați la pista de biciclete în zona intersecției cu strada Zorilor.  
      -Dl.Primar: Lucrarea este în grafic, nu s-a recepționat nimic, iar toate defecțiunile care sunt se vor repara.  
      -Dl.Ionel Manole: La cimitirul din satul Plopu s-a făcut o rigolă, rămăseseră niște porți fără podeț, acesta 
s-a făcut ulterior, dar între-timp a dispărut țeava de sub podeț! Astăzi a fost un eveniment tragic la cimitir și 
vă spun că multă lume...., ați înțeles, iar ultima problemă pe care doresc să o ridic este legată de transparența 
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salarială din primărie. Legea spune că din șase în șase luni trebuie actualizate și afișate la sediul instituției 
și pe pagina de internet a acesteia informațiile despre salarii, dar au rămas doar cele din anul 2020! Ne puteți 
spune de ce nu s-au actualizat aceste informații? 
       -Dl.Primar: O să verificăm cine a luat țeava de la acel podeț de la cimitir, că doar nu a luat-o primarul, 
iar cu transparența salarială vă răspunde domnul secretar. 
      -Dl.Secretar: Da, așa este, domnul consilier are dreptate, Legea salarizării nr.153/2017 prevede obligația 
actualizării și publicării pe site-ul instituției anumite informații despre veniturile salariale. Nu s-au mai publicat 
din anul 2020 pentru că nu au mai fost modificări, salariile fiind înghețate din acel an. Este adevărat că 
trebuiau publicate salariile mărite cu 10% din luna februarie a acestui an, dar de asta trebuia să se ocupe, 
domnule primar, compartimentele de resurse umane și de salarizare din cadrul instituției. 
      -Dl.Ionel Manole: În lege spune că cel sancționat, pe persoană directă, este primarul, așa spune legea, 
nu o spun eu. Inspectoratul Teritorial de Muncă, sau cine vine în control pe această temă sancționează 
primarul, iar legea prevede și cuantumul sancțiunii. 

      Aici s-au încheiat intervențiile la punctul Diverse, după care domnul președinte a declarat închise lucrările 
şedinţei ordinare a Consiliului local al oraşului Ianca de astăzi, 25 mai 2023, drept pentru care s-a întocmit 
prezentul proces verbal în 2 (două) exemplare. 
 
PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                                                                                      SECRETAR  GENERAL,  

 
  George PRICEPUTU                                                                                                Alexandru  STERIAN 
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